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SLOVENSKO: Téme Mníchovskej bezpečnostnej konferencie, ktorá tradične prebieha od roku 1962,
sa venuje slovenský mediálny analytik, publicista a líder strany Socialisti.sk Eduard Chmelár. Vo
svojom príspevku upozorňuje na slabé miesta, ktoré odhalil počas vystúpenia prezidentky SR Zuzany
Čaputovej na spomínanej akcii

„Z našich médií by mohol nejeden občan nadobudnúť falošný dojem, že hlavnou hviezdou
Mníchovskej bezpečnostnej konferencie bola slovenská prezidentka Zuzana Čaputová, ktorá
všetkých ohromila a všetci nám ju, ako inak, závideli,„ uviedol na začiatok svojho komentára
Chmelár.

Potom hneď zo strany občianskeho aktivistu prišla kritika Čaputovej.

„V skutočnosti hlava štátu premrhala ďalšiu obrovskú príležitosť, ako povedať svetu jasné posolstvo a
stať sa súčasťou medzinárodného diania,„ poznamenal analytik s tým, že slovenská politika trpí
všeobecne nedostatkom veľkých koncepcií, je obsahovo vyprázdnená, a tiež na európskej scéne je
Slovenska republika mimoriadne pasívna.

„Fanatických obdivovateľov Zuzany Čaputovej, ktorí nevedia, ako rozlišovať medzi kritikou a
osočovaním, chytí opäť záchvat zúrivosti, že som si dovolil niečo na jej adresu poznamenať. Práve oni
totiž prispievajú k tomu, že si stále pletieme postavenie prezidentky republiky s úlohou kráľovnej a,
že väčšina občanov nemá potuchy o tom, že reprezentovať štát neznamená ohromiť svet novými
šatami a účesom, ale ponúknuť mu to najlepšie zo Slovenska. A ak to nejde, netreba vymeniť krajčíra,
ale poradcu pre zahraničnú politiku,“ argumentoval svoje stanovisko Chmelár.

Chmelár tiež poznamenal, že z hľadiska postavenia prezidenta v ústavnom systéme SR je mimoriadne
tragické, keď hlava štátu prizná, že sa nevyzná v zahraničnej a bezpečnostnej politike, čo je jej
najsilnejšia právomoc.

Na druhej strane sa autor komentára snažil byť objektívny.

„Je mi sympatických niekoľko krokov Zuzany Čaputovej na domácej politickej scéne, páči sa mi, ako
sa vie zastať slabších, uznávam, že je oveľa pracovitejšia ako jej predchodca,„ uviedol Chmelár.

Avšak, súčasne zdôraznil, že toto nie je hlavný zmysel jej úradu.

„Jej dezorientácia v zahraničnej politike, v ktorej sa pohybuje ako slon v porceláne, je tragická.
Jedine servilnosť našich médií zakrýva to fiasko, keď sú naše denníky schopné písať napríklad o tom,
že pani prezidentka mala odvahu (sic!) prejsť v New Yorku pár blokov pešo a takmer vôbec sa
nevenujú politickej časti jej návštevy,“ napísal publicista.

Následne sa vrátil k účasti Čaputovej na Mníchovskej konferencii.
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„Prejav Zuzany Čaputovej v Mníchove bol plný prázdnych fráz a nevhodných až trápnych odkazov na
kritiku slovenskej politickej scény. Chýbal tomu nielen nadhľad, ale aj hlbšia myšlienka. Bolo to ako
splnená slohová úloha, do ktorej už neviete, čo napísať a jediný cieľ je ju dokončiť, “ podotkol
Chmelár s tým, že v podstate je zbytočné polemizovať o niekoľkých výrokoch z tohto prejavu, lebo tá
reč bola dosť od veci.

Potom pripomenul, že štátnici riešili v Mníchove tie najzávažnejšie otázky svetovej bezpečnosti.

„Dá sa povedať, že hlavnou témou bol prehlbujúci sa rozkol a vzdiaľovanie sa od ideálov
medzinárodnej spolupráce. V tomto zmysle mali najsilnejšie prejavy ruský a nemecký šéf diplomacie.
Sergej Lavrov varoval, že miestom, kde sa, ‘kríza dôvery‘ prejavuje najviac, je práve Európa. Obvinil
Spojené štáty, že vytvárajú predpoklady pre rozmiestnenie svojich rakiet stredného a krátkeho
doletu v Európe, Ázii a v Tichomorí. Vyzval Európanov, aby namiesto konfrontácie hľadali možnosti
spolupráce a dodržiavanie medzinárodného práva,“ pripomenul.

Okrem toho Chmelár odkázal na Heika Maasa ktorý sa rovnako sťažoval na bezprecedentný pokles
medzinárodnej spolupráce a vyhlásil, že éra všadeprítomného amerického svetového policajta končí.

Mníchovská bezpečnostná konferencia ukázala, že Európa chce vystúpiť z tieňa amerického
hegemóna a, že rozkol Západu nikdy nebol silnejší a viditeľnejší.

Publicista zároveň uviedol, že výrok amerického ministra zahraničia Mikea Pompea v Mníchove
„Západ víťazí„ bol už trápny.

Podľa Chmelára sa Washington správa ako typická imperiálna mocnosť, ktorá rozdeľuje a panuje. Na
konferencii dal Pompeo jasne najavo, že chce nechať svet takým, aký je. Pritom stupňuje konflikty a
vyhľadávanie nepriateľov – po Rusku a Iráne sa stala „najväčšou svetovou hrozbou„ podľa Spojených
štátov Čína.

„Jediný, kto ho v tomto zvláštnom videní sveta nepriamo podporil, bola paradoxne slovenská
prezidentka Zuzana Čaputová. Jej výrok ‘koncept Západu je najmä o duchu slobody, spravodlivosti,
tolerancie a solidarity‘ pôsobil ako od Alenky v ríši divov. Nemôžeme klamať sami sebe. Západ nikdy
nebol iba o ‘duchu slobody a spravodlivosti‘, bol aj o nesmiernej tyranii, útlaku a kolonializme. Nebol
len ‘duchom tolerancie a solidarity‘, priniesol aj fašistické a komunistické diktatúry a neoliberálnu
chamtivosť,“ argumentoval svoju kritiku Chmelár.

Domnieva sa, že slovenská prezidentka zahodila jedinečnú príležitosť, aby v atmosfére neistoty a
rozkolu navrhla riešenie, ktoré by mohlo aspoň rozprúdiť diskusiu v najvyšších poschodiach svetovej
politiky.

„Nezapojila sa so svetovými lídrami do dialógu o najdôležitejších otázkach medzinárodnej politiky.
Namiesto toho zvolila gýčové moralizovanie, za aké sa očakáva zdvorilý potlesk na prekrytie pocitu
trápnosti,“ neskrýva svoje sklamanie Chmelár.


